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2026 Best AI Awards – Competition Guidelines 
 

I. Statement of Purpose 

The Best AI Awards encourages teams from schools and companies to showcase a diverse 

range of innovative AI applications that drive industry development and cultivate talent for 

businesses. The competition features two categories: AI Applications and IC Design. Students 

and companies are encouraged to submit innovative projects with strong potential for real-

world industry adoption. 

 

II. Event Schedule (Taiwan Time GMT+8) 

a. Online Registration: January 19, 2026 (Mon) 9:00 - March 16, 2026 (Mon) 17:00 

(GMT+8) 

b. Preliminary Round (Proposal Review): March 24, 2026 (Tue) - April 2, 2026 (Thu) 

c. Final Round (Presentation): April 25, 2026 (Sat) 8:00 - 17:00 @ Taipei Nangang 

International Exhibition Center, Hall2 (No.2, Jingmao 2nd Rd., Nangang District, Taipei 

City, Taiwan) 

 

III. Organizers 

a. Advisor: Ministry of Economic Affairs 

b. Organizer: Department of Industrial Technology, MOEA 

c. Hosting Organization: Taipei Computer Association 

 

IV. Competition Categories 

Category Description 

AI Application 
Utilizing AI technologies to develop innovative applications or services for 

all industries. 

IC Design 
Using AI for IC circuit design or using IC for AI Innovation technologies, from 

design, manufacturing, packing, testing to EDA Innovation technology. 

※Each project can only be registered for ONE category. 

  



2 
 

V. Eligibility 

International 

Student 

1. The competition is open to all students currently enrolled in 

undergraduate, postgraduate, or PhD program at accredited colleges or 

universities. 

2. Participants must be foreign nationals (non-Taiwanese). 

3. Participant from China (including Hong Kong and Macau) are not eligible 

to participate. 

4. Each team may consist of up to 8 eligible students and may have no 

more than 2 mentors. Mentors are not included in the team members. 

International 

Company 

1. Legal companies with overseas Taiwanese-invested or foreign-invested 

and companies are registered under foreign laws are eligible to register. 

2. A team may consist of up to 8 members. 

3. Participants must be foreign nationals (non-Taiwanese). 

4. Companies, participants from China (including Hong Kong, Macau) are 

not eligible to participate.  

5. Companies, individuals, juristic persons, organizations, other institutions 

from China (including Hong Kong, Macau) and the companies they invest 

into in a third area, are not eligible for the Best AI Awards. 

6. The invested companies in a third area mentioned in the preceding 

paragraph refer to the individuals, juristic persons, organizations and 

other institutions from China (including Hong Kong, Macau), and in one 

of the following situations: 

⚫ Directly or indirectly holding the shares issued by a company in a 

third area or the total contributing amount exceeding thirty (30) 

percent. 

⚫ Having the controlling power over the companies in a third area. 
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VI. Awards and Prizes 

Category Groups Prize  Note 

AI 

Application 

Student 

Gold: NTD 300,000 

Silver: NTD 200,000 

Bronze: NTD 100,000 

Honorable Mention: NTD 50,000 

*Mentor of the winning team will 

receive NT$10,000 per team. 

1. Winning teams and 

mentors are awarded 

award certificates 

issued by the organizer. 

2. The finals must attend 

final round in-person in 

Taipei, Taiwan on April 

25, 2026. The organizer 

will provide travel 

subsidies for two team 

members per team, 

covering international 

round-trip flight and 

three-nights of 

accommodation (April 

24-27, 2026). 

Company 

Gold: NTD 1,000,000 

Silver: NTD 700,000 

Bronze: NTD 500,000 

Honorable Mention: NTD 200,000 

IC Design 

Student 

Gold: NTD 300,000 

Silver: NTD 200,000 

Bronze: NTD 100,000 

Honorable Mention: NTD 50,000 

*Mentor of the winning team will 

receive NT$10,000 per team. 

Company 

Gold: NTD 1,000,000 

Silver: NTD 700,000 

Bronze: NTD 500,000 

Honorable Mention: NTD 200,000 

Remarks:  

1. Winners who publish their project in journals and mention the usage hours of "high-end 

GPU computing power" in paper will have priority to participate in the industry-academia 

matchmaking events. 

 

2. The winning team will have priority access to the following resources:  

Target Contents 

Taiwanese  

company 

◼ The winners of Gold, Silver and Bronze who pass the “A+ industrial 

innovation R&D program” review will receive an additional 10% 

subsidy; the merit winner will receive an additional 5% subsidy. 

◼ Access to exhibition and business matching opportunities in InnoVEX. 

◼ Investment advisory services and fund matching opportunities. 

◼ Having an advantage in applying residency in Startup Terrace 

Kaohsiung. 

International  

company 

◼ Having an advantage in applying residency in Startup Terrace 

Kaohsiung. 

◼ Best AI Awards is listed as a recognized award by Taiwan Employment 

Gold Card in the digital field. 
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VII. Evaluation Process 

a. Selection Process 

Stage Method 

Preliminary Round 

(Proposal Review) 

Teams will be evaluated based on submitted documents, including the 

Project Description file and the Project Introduction Video. No 

attendance required. 

Final Round  

(Presentation) 

1. The finalist must attend to final round in-person in Taipei, Taiwan 
on April 25, 2026. 

2. Teams will be evaluated based on their presentation. Each team is 
given 13 minutes total; including 6 minutes for presentation and 7 
minutes for Q&A. 

 

b. Evaluation Criteria 

Category Criteria Description Weight 

AI Application/ 

IC Design 

Industry 

Application 

Value creation and application benefits 

of the project. 
40% 

Technology and 

Innovation 

Uniqueness and differentiation from 

existing technology or products. 
30% 

Project 

Completeness 

Overall content integrity and the degree 

of technical verification 

30% 
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VIII. Registration Process 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

※All registration and documents upload must complete before March 16, 2026 4:59:59pm (GMT+8), 

the system will be close at 5:00pm.  

  

<Step 1> Visit the Best AI Awards official 
website(www.bestaiawards.com.tw), go to the 
Registration page and complete the online 
registration. 
 
<Step 2> Upload the required documents: 
⚫ Appendix B: Participation Agreement and 

Personal Data Consent Form (Submit in PDF 
format with a maximum file size of 2MB). 

⚫ Appendix C: Project Description (Submit in MS 
Word format (.doc or .docx) with a maximum file 
size of 10MB). 

⚫ Supporting Documents (Submit in PDF format):  

International 
Student 

1. Proof of foreign nationality 
(passport or national ID copy) 

2. Proof of enrollment status 
(Student ID with registration 
year or tuition receipt) 

International 
Company 

1. Proof of foreign nationality 
(passport or national ID copy) 

2. Proof of company registration 

 
⚫ 3-Minute Project Introduction Video: 

The video should be uploaded to YouTube as 
“Unlisted.” Please submit the URL to the unlisted 
video in the registration form. 

Online Registration 

Document Upload 

Registration Complete 

http://www.bestaiawards.com.tw/
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IX.  Competition Rules 
 

1. Participating teams are agreed to abide by all competition guidelines and decisions made 

by the organizer, including evaluation criteria and results. 

2. The organizer reserves the right to disqualify teams and revoke awards, including prize 

money and certificates, under the following circumstances: 

a. Submission of false or misleading information. 

b. Plagiarism, unauthorized use, or infringement of patents, proprietary technologies, 

copyrights, or other intellectual property rights. 

c. Conduct that disrupts the competition or unfairly impacts other teams. 

d. Violation of any competition rules or regulations. 

e. Submitting multiple entries from the same team or submitting the same project 

under different team names or members. 

f. Failure to comply with registration procedures or incomplete submission of required 

materials. 

g. Applying software or hardware developed in China to your product. 

3. After registration, team members may not be changed, nor may new members be added. 

4. Teams are responsible for managing internal roles, including prize distribution. The 

organizer will not intervene in any internal disputes. 

5. Winning teams must participate in media interviews and promotional events and provide 

materials (e.g. project summary, video) for non-commercial use, both domestically and 

internationally. 

6. The organizer reserves the right to adjust award numbers, modify event details, and 

announce changes on the official website. 

7. Prize recipients are subject to taxation according to Taiwan's tax laws (foreign nationals: 

20%). Winners must complete all necessary tax forms before receiving their prize. Failure to 

do so will result in forfeiture of the award. 

8. Participation in the competition implies full acceptance of all terms and conditions. 

9. The organizer reserves the right to amend the competition rules as necessary and will 

announce updates on the competition website. Participants are responsible for staying 

informed about any changes. 

 

X. Contact Information 
Email: kay_wu@mail.tca.org.tw 

Phone: +886-2-2577-4249 ext. 368 (Ms. Wu) 
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Appendix A: Basic Information 

Best AI Awards Registration Form 

(Online registration fields here for reference only, please complete the information online ) 

Company name/  

Team Name 

 

Project Title  

Project Summary (Max 500 words) 

Subsidy, Awards or 

Recognition 

Please list in point form of any subsidy, awards or recognition you have 

received in Taiwan related to this product. If none, please key in 0. 

Competition Category 
□AI Application 

□IC Design 

Competition Group 
□Student 

□Company 

Project Introduction 

Video 
(YouTube URL) 

Company information 

(Company Group 

Only) 

Incorporation date, company address and Description of business 

scope 

Application Field 

□ Agriculture, Forestry, Fisheries, and Animal Husbandry 

□ Manufacturing  

□ Wholesale and Retail 

□ Transportation and Storage  

□ Hospitality and Food Services 

□ Information and Communications 

□ Finance and Insurance 

□ Public Administration and National Defense 

□ Education Services 

□ Healthcare and Social Services 

□ Arts, Entertainment, and Recreation 

□ AI intermediary platforms 

□ Others: ____(Please Specify) 
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Team Member Information 

 (1-8 members, please make sure that the contact information is valid) 

Member 1 

(Team Leader – 

 Main Contact) 

Full Name First, Last 

Prefix Mr. / Ms. / Miss. /Mrs./ Dr 

Email  

University/ 

Institution 
For students group only 

Faculty/Department For students group only 

Cell Phone  

Nationality  

Current residential 

address  
 

Member 2 

Full Name First, Last 

Prefix Mr. / Ms. / Miss. /Mrs./ Dr 

Email  

University/ 

Institution 
 

Faculty/Department For students group only 

Cell Phone For students group only 

Nationality  

Current residential 

address  
 

 

students group：

mentor 

(please fill in if you 

have mentors) 

Full Name First, Last 

Prefix Mr. / Ms. / Miss. /Mrs./ Dr 

Email  

University/ 

Institution 

 

Faculty/Department  

Position   

Cell Phone  

Nationality  
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Appendix B: Participation Agreement and Personal Data Consent Form 

Best AI Awards 

Participation Agreement and Personal Data Consent Form 

Company/Team Name:                                                          

Project Title:                                                                 

Our team, in participating in the "Best AI Awards" (hereinafter referred to as "the Competition"), 

agrees to guarantee the following terms as the basis for eligibility:  

1. Our team has thoroughly reviewed and agrees to abide by the competition guidelines. We 

pledge to comply with all relevant regulations throughout our participation. If our entry or 

participation involves plagiarism, misrepresentation, impersonation, or any other unlawful 

acts, or if we violate any rules set forth by the competition, the organizer reserves the right to 

disqualify us and revoke any awards received. We also agree to return any prize money and 

certificates obtained. Furthermore, if our actions result in damages to the organizer, the 

executing unit, or any third party, our team will bear full legal and financial responsibility, and 

the organizer and executing unit shall not be held liable. 

2. Our team will not engage in any actions at the competition venue that may disrupt other 

participants or compromise the fairness of the competition. If such misconduct is verified, the 

organizer reserves the right to disqualify our team and revoke any awards received. We also 

agree to return any prize money and certificates obtained. 

3. Our team agrees to cooperate with the organizer's promotional and publicity efforts by 

providing relevant materials related to our submission (including the project summary and 

video) free of charge. We also agree to participate in interviews, event photography, and video 

editing for use in competition-related publications, promotional videos, reports, or social 

media campaigns. These materials may be used domestically and internationally for non-

commercial purposes to foster information exchange and creative innovation. 

4. Collection, Processing, and Use of Personal Data: 

a. The organizer, Department of Industrial Technology, Ministry of Economic Affairs, has 

commissioned the Taipei Computer Association (hereinafter referred to as "the 

Association") to execute the Best AI Awards. In compliance with the Personal Data 

Protection Act and relevant regulations, we are legally required to inform you of the 

following before collecting your personal data. By signing this consent form, you 

acknowledge that you have read, understood, and agree to all terms stated herein. 

b. Purpose and Types of Data Collected: Your personal data is collected for purposes 

related to the competition's administrative management, notifications, event 

announcements, surveys, outcome tracking, networking activities, and statistical 
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analysis. Additionally, the data may be used for event notifications, registration 

confirmations, industry-related updates, and internal management of the Association. 

The following personal data will be collected: organization name, nationality, current 

residence, member names, title of members, mobile phone number, email, and 

personal portrait. 

c. Period, Scope, Recipients, and Methods of Data Use: Your personal data will be used 

by the relevant authorities within the Republic of China (Taiwan) to the extent 

necessary and reasonable for the stated purposes of collection. Unless required for 

international business or activities, your data will not be shared beyond this scope. 

The data will be retained and used until the purposes of collection no longer apply. 

d. Data Subject Rights: Under Article 3 of the Taiwan Personal Data Protection Act, you 

have the right to request access to, review your personal data, obtain a copy, request 

corrections or updates, and request to stop its collection, processing, use, or deletion. 

e. Impact of Not Providing Personal Data: If you fail to provide accurate personal data, 

or if you request to stop the collection, processing, use, or deletion of your data, you 

may be unable to receive relevant services associated with the stated collection 

purposes. 

f. Portrait Rights: 

i. Authorization Content: By signing this consent form, you agree to grant the 
organizer and executing unit the right to photograph, use, and publicly display your 
image. 

ii. Authorization Period & Region: The authorization is perpetual and unlimited in 
geographic scope. 

iii. Authorization Terms: This authorization is granted free of charge. 

g. To opt out of receiving notifications and related information, you may use the 

unsubscribe link provided in messages. For further inquiries, please contact Ms. Tang 

during office hours at (8862) 2577-4249, ext. 390. If you believe there is a violation 

of this personal data statement, please report it to the event coordinator. 

 

International Company: 
Company seal or signature 
of the company 
representative or CEO 

 

International Student: 
Signatures of all team 
member(s): 

 
 
 
 

Submitted to: 
Organizer: Department of Industrial Technology, Ministry of Economic Affairs 
Hosting Organization: Taipei Computer Association 

Date: (MM/DD/YYYY) 
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Appendix C: Project Description 

Best AI Awards Project Description 

◼ The project description should follow the provided outline and include both text and images. 

A single Word document (max 5 pages) should be uploaded, with a file size not exceeding 

10MB. If the document exceeds the page limit, only the first 5 pages will be reviewed. 

◼ The document should be written in English and formatted in Word, using A4-sized pages with 

12pt font, 2cm margins on all sides, a 1cm binding edge, single-line spacing, and 3pt 

paragraph spacing. 

Serial Number 

 (Assigned by Organizer) 

 

Competition Group 
□Student 
□Company 

Company/Team Name  

Project Title  

Application Field  

(Select all that applies) 

 

□ Agriculture, Forestry, Fisheries, and Animal Husbandry 
□ Manufacturing  
□ Wholesale and Retail 
□ Transportation and Storage  
□ Hospitality and Food Services 
□ Information and Communications 
□ Finance and Insurance 
□ Public Administration and National Defense 
□ Education Services 
□ Healthcare and Social Services 
□ Arts, Entertainment, and Recreation 
□ AI intermediary platforms 
□ Others: ____(Please Specify) 

Project Description Must Include: 

1. Background and Concept 

2. Project Features and Functionality 

3. Development Tools and Techniques (e.g. Uniqueness and differentiation from existing 

technology or products, product/service iteration (expansion)) 

4. Target user and environment (hardware and software specifications) 

5. Industry Application (e.g. Commercial value, business potential, social impact, future 

cooperation partners, etc.) 

6. Conclusion 
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2026 智慧創新大賞競賽須知 

Best AI Awards 2026 

 

一、 競賽緣起 

透過辦理「智慧創新大賞」，鼓勵學校、企業促進多元 AI 創新應用，以創造

產業之效益，並培育企業所需之人才。競賽區分 AI 應用及 IC 設計兩類，鼓勵

學生、企業及國際團隊提出具創新及產業應用潛力之作品參賽。 

二、 活動時程 

(一) 線上報名：115 年 1 月 19 日(一)上午 9 時起至 115 年 3 月 16 日(一)下午 5

時截止 

(二) 初賽(書審)：115 年 3 月 24 日(二)至 115 年 4 月 2 日(四) 

(三) 決賽：115 年 4 月 25 日(六)上午 8 時至下午 5 時 

(四) 決賽地點：台北南港展覽館二館(臺北市南港區經貿二路 2 號) 

三、 辦理單位 

(一) 指導單位：經濟部 

(二) 主辦單位：經濟部產業技術司 

(三) 執行單位：台北市電腦商業同業公會 

四、 競賽類別 

類別 說明 

AI 應用類 運用各項 AI 技術，開發出百工百業創新應用或服務。 

IC 設計類 
運用 AI 進行 IC 電路設計或運用 IC 來創新 AI 技術，包含從

設計擴展至製造、封裝、測試或 EDA 創新的技術。 

※單一作品僅得擇一類別報名。 
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五、 競賽組別及資格 

組別 報名資格 

學生組(國內) 

1. 以臺灣大專校院在校生(含專科四年級以上、碩、博士生及

在職專班學生)為限。 

2. 每隊由 1-8 位成員組成，成員可跨校組成。 

3. 每隊得列指導老師，至多 2 名，不限學校教師，且不列入

參賽團隊成員。 

學生組(國際) 

1. 參賽者須擁有外國國籍(非中華民國國籍)，且不得為大陸

地區之人民與學生（含港澳地區）。 

2. 以大專校院在校生為限(含專科四年級以上、碩、博士生及

在職專班學生)為限。 

3. 每隊由 1-8 位成員組成，成員可跨校跨國組成。 

4. 每隊得列指導老師，至多 2 名，不限學校教師，且不列入

參賽團隊成員。 

企業公開組 1. 依我國公司法設立登記，且營運中之企業。 

新創及中小

企業組 

1. 中小企業：依我國公司法設立登記且符合行政院核訂「中

小企業認定標準」，且營運中之企業。 

2. 新創企業：依我國公司法設立登記未滿 8 年之公司(107 年

1 月 1 日以後設立者)，且營運中之企業。 

國際企業組 

1. 合法登記之僑外資企業或外國法律組織登記之企業均可報

名參加，每隊由 1-8 位成員組成。 

2. 參賽者須擁有外國國籍(非中華民國國籍)。 

3. 不得為大陸地區（含港澳地區）之企業、人民、其他機構

或其於第三地區投資之公司。 

4. 前項所稱第三地區投資之公司，指大陸地區（含港澳地

區）人民、法人、團體或其他機構對於第三地區之公司有

下列情形之一者： 

(1) 直接或間接持有該第三地區公司股份或出資總額逾百

分之三十。 

(2) 對該第三地區公司具有控制能力。 

必要條件：團隊須有至少 1 人於 LinkedIn註冊並登錄 AI 人才與技術專業。 
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六、 獎勵方式 

類別 組別 獎項說明 備註 

AI 

應用類 

學生組 

金牌：新臺幣 30 萬 

銀牌：新臺幣 20 萬 

銅牌：新臺幣 10 萬 

佳作：新臺幣 5 萬 

 

提供獲獎團隊「指導老

師」獎金，每隊 1 萬元。 

1. 得獎團隊的指導老師及

該隊的學生成員都可獲

得由主辦單位頒發的獎

狀乙只。 

2. 國際入圍團隊須至臺灣

參加決賽，主辦單位將

提供 4/24(五)-4/27(一)

之來臺補助(每隊2位成

員之國際來回機票及 3

晚飯店之住宿費用) 

企業公開組 

金牌：新臺幣 100 萬 

銀牌：新臺幣 70 萬 

銅牌：新臺幣 50 萬 

佳作：新臺幣 20 萬 得獎企業可獲得由主辦單

位頒發之獎狀乙只。 

新創及 

中小企業組 

金牌：新臺幣 100 萬 

銀牌：新臺幣 70 萬 

銅牌：新臺幣 50 萬 

佳作：新臺幣 20 萬 

國際企業組 

金牌：新臺幣 100 萬 

銀牌：新臺幣 70 萬 

銅牌：新臺幣 50 萬 

佳作：新臺幣 20 萬 

1. 得獎者可獲得由主辦單

位頒發之獎狀乙只。 

2. 入圍團隊須至臺灣參加

決賽，主辦單位將提供

4/24(五)-4/27(一)之來

臺補助(每隊 2 位成員

之國際來回機票及 3 晚

飯店之住宿費用) 
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IC 

設計類 

學生組 

金牌：新臺幣 30 萬 

銀牌：新臺幣 20 萬 

銅牌：新臺幣 10 萬 

佳作：新臺幣 5 萬 

 

提供獲獎團隊「指導老

師」獎金，每隊 1 萬元。 

1. 得獎團隊的指導老師及

該隊的學生成員都可獲

得由主辦單位頒發的獎

狀乙只。 

2. 國際入圍團隊須至臺灣

參加決賽，主辦單位將

提供 4/24(五)-4/27(一)

之來臺補助(每隊2位成

員之國際來回機票及 3

晚飯店之住宿費用) 

企業公開組 

金牌：新臺幣 100 萬 

銀牌：新臺幣 70 萬 

銅牌：新臺幣 50 萬 

佳作：新臺幣 20 萬 得獎企業可獲得由主辦單

位頒發之獎狀乙只。 

新創及 

中小企業組 

金牌：新臺幣 100 萬 

銀牌：新臺幣 70 萬 

銅牌：新臺幣 50 萬 

佳作：新臺幣 20 萬 

國際企業組 

金牌：新臺幣 100 萬 

銀牌：新臺幣 70 萬 

銅牌：新臺幣 50 萬 

佳作：新臺幣 20 萬 

1. 得獎者可獲得由主辦單

位頒發之獎狀乙只。 

2. 入圍團隊須至臺灣參加

決賽，主辦單位將提供

4/24(五 )-4/27(一 )之來

臺補助(每隊2位成員之

國際來回機票及 3 晚飯

店之住宿費用)。 

備註說明： 

1. 參賽成果於公開期刊申請發表且論文提及「高階 GPU 算力」使用時數，可優先參與後

續產學媒合會。(高階 GPU 算力定義：使用如 NVIDIA H100 / A100 等級以上的資料中

心 GPU) 
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2. 得獎之團隊可優先獲得以下之機會 

對象 項目 

企業 ◼ 申請「A＋企業創新研發淬鍊計畫」若審查通過可增加補助額度，

前三名增加 10%，佳作增加 5% 

◼ 優先獲得於 InnoVEX 成果展示及商機媒合機會 

◼ 優先提供投資輔導諮詢服務及資金媒合機會 

◼ 列為進駐「亞灣新創園」加分指標 

國際企業 ◼ 列為進駐「亞灣新創園」加分指標 

◼ 列為「就業金卡」數位領域認可之國際競賽 
 

七、 評審作業 

(一) 評選程序 

賽程 進行方式 

初賽 

(線上審查) 

依據所提交之「作品說明書」、「作品介紹影片」、「加分佐證」

等文件，進行書面審查，報名團隊毋須出席。 

決賽 
1. 採現場簡報審查。 

2. 審查時間 13 分鐘，包含 6 分鐘簡報說明與 7 分鐘詢答。 

(二) 評分項目 

類別 評分項目 說明 百分比 

AI 應用類/ 

IC 設計類 

產業應用性 作品之價值創造及應用效益。 40% 

技術創新性 獨特性與既有技術或產品的差異化程度。 30% 

作品完整性 作品內容完整性及技術驗證之程度。  30% 

※鼓勵參賽者應用 GitHub、Stack Overflow、Hugging Face 開源平台、Crunchbase 完成登

錄，將酌予「初賽」加總分至多 3 分。 

※鼓勵參賽者作品採用 AI 輕量化，將酌予「初賽/決賽」加總分至多 2 分。  
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八、 報名流程 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

※報名網址：https://www.bestaiawards.com.tw 填寫報名資料。 

※繳交參賽文件：請於截止日下午 4 時 59 分 59 秒前完成系統報名及文件上傳(報名系統將於

下午 5 時關閉)。 

  

填寫報名資訊 
【步驟 1】至「智慧創新大賞」官網首頁

>>報名專區>>競賽報名及查詢。 

【步驟 2】上傳競賽相關附件格式及資料 

⚫ 附件二：參賽切結書暨蒐集個人資料告

知/肖像提供同意書，紙本掃描以 PDF

格式上傳(檔案大小不得超過 2MB) 

⚫ 附件三：作品說明書以 Word 格式上

傳，圖文均可(檔案大小不得超過

10MB) 

⚫ 附件四：加分佐證文件，以 PDF 格式

上傳(檔案大小不得超過 2MB) 

⚫ 附件五：LinkedIn 註冊佐證文件，以

PDF 格式上傳(檔案大小不得超過 2MB) 

⚫ 上傳佐證文件 PDF 檔： 

學生組(國內) 

學生證正反面影本(供執行單位

查驗「在學身分」使用，若學

生證為 IC卡「無法辨識系所及

註冊章」時，請學校單位開立

「在學證明」一併上傳) 

學生組(國際) 
外國國籍證明文件(非中華民國

國籍)及「在學證明」文件 

企業公開組 
公司登記之證明文件 新創及中小企

業組 

國際企業組 
外國國籍證明文件(非中華民國

國籍)及「公司設立證明文件」 

⚫ 上傳 3 分鐘作品介紹影片 

請先上傳至 YouTube，隱私權點選為「不

公開(僅知道網址的才能觀看)」，上傳後將

影片網址填入線上報名資料內。 

上傳競賽文件 

完成報名 
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九、 參賽規則 

(一) 參賽團隊同意遵守主辦單位所規定之競賽須知所決議之各項評審公告、規

則及評審結果。 

(二) 參賽團隊有下列情形之一者，主辦單位有權取消參賽資格；對於獲獎團隊撤

銷其獎項並追回獎金、獎狀： 

1. 參賽所提報之各項資料有虛偽不實者。 

2. 參賽作品有剽竊、抄襲或其他侵害他人專利、專門技術、著作權或其他智

慧財產權。 

3. 在比賽會場有影響其他參賽隊伍，造成競賽不公的行為。 

4. 參賽作品有違反本競賽規則所列之規定者。 

5. 同一組團隊報名 1 個以上之作品，或同 1 個作品由不同名稱或不同團隊

報名參賽。 

6. 報名程序未符合規定及交付資料不齊全。 

7. 參賽作品使用中國開發之軟硬體。 

(三) 報名截止後不得更換或新增團隊成員及指導老師。 

(四) 團隊成員應自行分配隊伍內部的各項權責歸屬，如有任何問題(如獎金領取

方式與分配)，均與主辦單位無關。 

(五) 參賽團隊須配合主辦單位及執行單位進行相關評選、表揚、媒體採訪報導、

後續效益追蹤及推廣宣傳，無償提供參賽作品相關資料(作品簡介及作品影

片)，於國內、外非營利使用，促進資訊創意發想交流。 

(六) 主辦單位得視實際狀況，保有調整獎項名額、獎狀落款及修改本活動之權利。 

(七) 領獎者需依中華民國稅法規定繳納稅金(外國國籍者扣 20%，中華民國國籍

者扣 10%、公司行號扣稅 10%)，且得獎者須依規定填寫並繳納相關單據方

可領獎，若未配合者則視為放棄獲獎資格。 

(八) 凡參加報名者，視為已閱讀並完全同意遵守本活動之一切規定。 

(九) 主辦單位得視需要修改競賽相關須知，並公布於競賽網站，參賽團隊應經常

瀏覽網站公告，不得以未知悉為由提出異議。 

十、 聯絡方式 

洽詢信箱：jeannie_wang@mail.tca.org.tw 

洽詢電話：02-2577-4249#836  
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附件一：團隊基本資料 

『智慧創新大賞』 

報名表 

(請於本競賽網站線上填寫，填寫項目供參如下) 
公司/團隊名稱  

參賽作品名稱  

作品內容摘要 (限500字內) 

參賽作品曾獲得之補助或

獎項 
 

報名類別 

(單一作品僅得擇一類別

報名) 

□AI應用類 

□IC設計類 

報名組別 

□學生組(含國際學生) 

□企業公開組 

□新創及中小企業組 

□國際企業組 

作品介紹影片 (YouTube網址) 

公司資訊 

(選擇企業必填項目) 

公司統編  

成立日期  

公司地址  

應用領域 

□農林漁牧      □製造           □批發及零售 

□運輸及倉儲    □住宿及餐飲     □資訊及通訊傳播   

□金融及保險    □公共行政及國防 □教育服務 

□醫療保健及社會工作服務         □藝術、娛樂及休閒服務   

□AI中介平台    □其他____(請說明) 

團隊成員基本資料(1~8人，請確實填寫成員聯絡資訊，如有指導老師至多2名) 

成員1 

(隊長，為主要聯繫窗口) 

姓名  

信箱  

手機  

學校 (學生團隊必填) 

科系 (學生團隊必填) 

地址  

成員2 

姓名  

信箱  

手機  

學校 (學生團隊必填) 

科系 (學生團隊必填) 

指導老師 

(如有指導老師需填寫) 

姓名  

信箱  

手機  

學校/單位  

職稱  
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附件二：參賽切結書暨蒐集個人資料告知/肖像提供同意書 
(繳交文件需掃描成 PDF檔，且檔案大小不得超過 2MB) 

 

『智慧創新大賞』 

參賽切結書暨蒐集個人資料告知/肖像提供同意書 
公司/團隊名稱：                                                         

參賽作品名稱：  請填寫與線上報名系統一致名稱                            

本團隊為參加「智慧創新大賞」(下稱本競賽)，同意擔保下列事項，以作為取得參賽資格

之依據： 

一、 本團隊詳讀競賽須知後同意其內容，願依相關規定參賽，參賽作品及參賽過程如有剽

竊、抄襲、冒名頂替、其他不法之情事或違反本競賽規則所列之規定者，主辦單位得

取消參賽及得獎資格，亦同意繳回獲得之獎金及獎狀，如有致損害於主辦單位、執行

單位或其他任何第三人之行為，將由本團隊自負相關法律及賠償責任，概與主辦及執

行單位無關。 

二、 本團隊不會在比賽會場有影響其他參賽隊伍，造成競賽不公的行為，經查證屬實，主

辦單位得取消參賽及得獎資格，本團隊亦同意繳回獲得之獎金及獎狀。 

三、 本團隊同意配合主辦單位推廣、宣傳需要，無償提供參賽作品相關資料(作品簡介及

作品影片)、接受採訪、活動攝影、影片剪輯等作為競賽專輯、宣傳影片、報導或社

群媒體廣宣，於國內、外非營利使用，促進資訊創意發想交流。 

四、 蒐集、處理及利用個人資料部分： 

主辦單位(經濟部產業技術司)委託計畫執行單位-台北市電腦商業同業公會(下稱本

會)辦理智慧創新大賞因應個人資料保護法、相關個人資料保護規定，在向您蒐集個

人資料之前，依法向您告知下列事項，當您親筆簽名後，表示您已閱讀、瞭解並同意

接受本同意書之所有內容： 

(一) 蒐集目的及類別：為本競賽相關之作業管理、通知聯繫、活動訊息發布、問卷調

查、成果及媒合活動、相關統計分析；或提供本會各項活動通知、報名資料確

認、寄送產業相關訊息及本會內部管理使用之蒐集目的，而須獲取您下列個人

資料類別：單位名稱、聯絡地址、聯絡人姓名、職稱、手機、E-mail、電話、個

人肖像。 

(二) 個人資料利用之期間、地區、對象及方式：您的個人資料，除涉及國際業務或活

動外，將提供本機關(構)於中華民國領域，於上述蒐集目的之必要合理範圍內

加以利用至前述蒐集目的消失為止。 

(三) 當事人權利行使：依據個人資料保護法第3條，您可向本會請求查詢或閱覽、製

給複製本、補充或更正、停止蒐集/處理/利用或刪除您的個人資料。 

(四) 不提供個人資料之權益影響：如您不提供或未提供正確之個人資料，或要求停
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止蒐集/處理/利用/刪除個人資料、服務訊息的取消訂閱，將無法為您提供蒐集

目的之相關服務。 

(五) 肖像權部分： 

1. 授權內容：立同意書人同意主辦單位及執行單位有拍攝、使用、公開展示立

同意書人肖像之權利。 

2. 授權期間/地域：不限期間及地域永久授權 

3. 授權條件：無償授權 

(六) 各項通知服務、相關訊息之停止寄送，可透過訊息內容提供之取消訂閱連結通

知。您可於上班時間聯繫承辦人湯小姐（電話(02)2577-4249，分機：390）。就

違反本個資聲明事項之行為，請與活動承辦人反映。 

 

 
 

此致 
 

主辦單位：經濟部產業技術司 

執行單位：台北市電腦商業同業公會 

 

 

中 華 民 國 1 1 5 年   月   日 

  

企業組 

公司大小章 

學生組 

團隊所有成員簽名(請親簽) 

姓名 

(請清楚填寫或繕打) 

我已完整閱讀且 

同意上開蒐集個人資

料告知提供 

(須由本人親筆簽名) 
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附件三：作品說明書 

『智慧創新大賞』 

作品說明書 
◼ 依據內容大綱撰寫，圖文均可，上傳 Word 檔 1 份(內容以 5 頁為限)，檔案

大小不得超過 10MB。若超過頁數，僅以前 5 頁為審閱內容。 

◼ 撰寫格式以 Word 形式撰寫作品說明書，14pt 中文標楷體撰寫、版面-A4(版

面設定為直向紙張，邊界為上 2cm、下 2cm、左 2cm、右 2cm、裝訂邊 1cm)、

編列頁碼、單行間距、前後段距離 3pt。 

◼ 學生組繳交之資料內容(含影片)除大會提供之表頭之外，不得有提示或暗示

參賽單位(如學校 logo、學校名稱、指導教授姓名等)之情形。 

編號 （此欄位由主辦單位填寫） 

組別 
□學生組(含國際學生)  □企業公開組   

□新創及中小企業組   □國際企業組 

公司/團隊名稱  

參賽作品名稱  

應用領域 

(可複選) 

□農林漁牧      □製造           □批發及零售 

□運輸及倉儲    □住宿及餐飲     □資訊及通訊傳播   

□金融及保險    □公共行政及國防 □教育服務 

□醫療保健及社會工作服務         □藝術、娛樂及休閒服務   

□AI 中介平台   □其他____(請說明) 

參賽作品曾獲得之補助

或獎項 

(此項僅須填寫於報名系統) 

作品內容摘要 

(限500字內) 

(此項僅須填寫於報名系統) 

作品說明書須包含下列內容： 

一、 創意發想背景及概述 

二、 作品功能簡介及特色 

三、 開發工具與技術 

   (含技術獨特性、與既有技術之差異化等說明、產品/服務之迭代與擴充) 

四、 使用對象及環境 

   (說明軟硬體規格) 

五、 產業應用性 

   (如產業應用效益、商業價值、社會影響力、預計未來合作對象等) 

六、 結語 
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附件四：加分佐證文件 

「智慧創新大賞」加分佐證文件 

1. 應用 GitHub、Stack Overflow、Hugging Face 開源平台、Crunchbase 完

成登錄，請提供「帳號」及相關截圖與文字說明。 

2. 採用 AI 輕量化之說明。 
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附件五：LinkedIn 註冊佐證文件 

「智慧創新大賞」LinkedIn 註冊佐證文件 

請提供「帳號」及相關截圖與文字說明。 

 


